

Malagasy Nature

International journal on the natural history of Madagascar and the neighboring islands (the Mascarenes, Seychelles, and Comoros)

Volume 6 – 2012

Chief editor

Marie Jeanne Raherilalao

Associated editors

Steven M. Goodman
Achille P. Raselimanana
Malalarisoa Razafimpahanana
Voahangy Soarimalala
Lucienne Wilmé

Editorial committee

Henri-Pierre Aberlenc, France	Wilson Lourenço, France
Franco Andreone, Italie	Chantal Radimilahy, Madagascar
Christopher Birkinshaw, Madagascar	Daniel Rakotondravony, Madagascar
David Burney, USA	Jeanne Rasamy, Madagascar
Jean-Marc Duplantier, France	Joelisoa Ratsirarson, Madagascar
Roger Edmond, Madagascar	Vincent Robert, France
Brian Fisher, USA	Manuel Ruedi, Suisse
John Flynn, USA	Melanie L. J. Stiassny, USA
Jörg U. Ganzhorn, Allemagne	Peter Taylor, Afrique du Sud
Frank Hawkins, USA	Miguel Vences, Allemagne
Olivier Langrand, USA	Henry Wright, USA

Note to readers

One of the principal purposes of the journal *Malagasy Nature* is to disseminate information to scientists, naturalists, researchers, and students working on and interested in the biodiversity of Madagascar and neighboring islands. Over the past years we have formerly printed each issue of the journal and sent hard copies to our registered readers. With this issue, volume 6, an important change is taking place.

Given the considerable costs of printing and postal charges, as well as certain potential readers not have access to printed copies of the journal, we have decided to go on line. Free posted versions of the different published articles are accessible on the Vahatra website (www.vahatra.mg) for this and future issues. A certain number of printed versions of special numbers of the journal, particularly biological inventories, may still be printed for special distribution. We hope that this change from printed copies to downloadable pdf versions of the journal will increase access for different potential readers. Back issues of the journal (volumes 1-5) will not be posted and still can be obtained by contacting our editorial offices (edition@vahatra.mg). We would be pleased to learn your views about this change.

Note aux lecteurs

L'un des objectifs principaux de la revue *Malagasy Nature* est de diffuser des informations auprès des scientifiques, des naturalistes, des chercheurs et des étudiants qui travaillent sur et sont intéressés par la biodiversité de Madagascar et des îles voisines. Au cours de ces dernières années, nous avons imprimé chaque numéro de la revue et envoyé des exemplaires aux lecteurs. A partir du présent numéro, Volume 6, un changement important a eu lieu.

Etant donné le coût considérable de l'impression, les frais postaux et la difficulté d'accès à des copies imprimées pour de nombreux lecteurs potentiels, nous avons décidé de mettre en ligne les publications. Désormais, les articles sont accessibles sur le site web de Vahatra (www.vahatra.mg). Un certain nombre de numéros spéciaux de la revue, tels que ceux sur les inventaires biologiques peuvent encore être imprimés. Nous espérons que ce changement de copies imprimées aux versions pdfs téléchargeables pourra faciliter l'accès des lecteurs aux différents articles. Les anciens numéros de *Malagasy Nature* (volumes 1-5) ne sont pas mis en ligne mais peuvent être obtenus en contactant notre bureau de rédaction (edition@vahatra.mg). Nous sommes impatients d'entendre vos commentaires sur ce changement.